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سبو شهبازیان
کارشناس فوتبال 

گفـــت و گـــو 

 برای یک سامورایی  
همه جا ژاپن است!

تسنیم: قهرمان کشتی فرنگی جهان واکنشی 
جالب به انتخاب دوباره صربستان برای میزبانی 
از مسابقات کشتی قهرمانی جهان داشت. علی 
ارسلان درباره میزبانی صربستان از مسابقات 
جهانی کشتی در سال 2023 اظهار داشت: 
می دانستم صربستان بار دیگر درخواست میزبانی 
داده است، اما برای ما فرقی هم نمی کند. برای 
یک سامورایی، همه جا ژاپن است. ما کشتی مان 
را می گیریم. وی در مورد اینکه عده ای کسب 
چهار نشان طلا از سوی میزبان در سال 2022 را 
یک اتفاق تاریخی غیرقابل تکرار دانستند، گفت: 
به هرحال این بستگی به تلاش کشتی گیران و 
کادر فنی دارد و اتفاقاً یک نتیجه تاریخی بود مثل 
نتیجه  لندن برای کشتی فرنگی ما که دیگر تکرار 
نشد. این هم شاید دیگر تکرار نشود، اما با این 
ترکیبی که من می بینم و مدعیانی که در همین 
چند وزن داریم، تیم دست و پا بسته ای نیستیم. 
در 67 و 87 کیلوگرم کشتی گیران خیلی خوبی 
داریم، در 97 کیلوگرم هم مدال جهانی داریم و 
در 77 کیلوگرم نیز مدعی هستیم. تیم صربستان 
با شش کشتی گیر روی سکوی جهانی ایستاد و 
این نتیجه چه در بلگراد و چه در هر جای دیگری 

که مسابقه برگزار می شد، رقم می خورد. 

محمد نوری پیشکسوت فوتبال در خصوص 
وضعیت شاگردان کی روش می گوید هواداران 
فوتبال خیلی خوش بین هستند که دیگر این 

دوره مسابقات جام جهانی از گروه صعود کنیم. 
  درباره لیست اسامی تیم ملی فوتبال 
ایران برای شرکت در جام جهانی ۲۰۲۲ قطر 

چه نظری دارید؟
 در اینکه کی روش همیشه در خصوص دعوت 
از بازیکنان به تیم ملی عدالت را رعایت کرده و 
همه منتظر بودیم در این دوره هم همین شرایط 
پابرجا بود و حقی از کسی ضایع نمی شد. همیشه 
معتقد بودیم این مربی از کسی حرف شنوی 
ندارد، اما با این لیست مشخص شد که این طور 
نیست. اسکلت اصلی تیم ملی را لژیونرهای ما 

تشکیل می دهند. 
  نام محمد محبی از لیست تیم ملی در 

جام جهانی خط خورد!
 محبی در زمره یکی از بهترین مهاجمان 
فوتبال ایران بوده است و حقش بود که در لیست 
تیم ملی باشد. وقتی او به جام جهانی نمی رود، آدم 
شک می کند که کی روش هم توصیه پذیر شده 
است. حالا نبود این مهاجم که مدتی را هم در 
لیگ پرتغال توپ زده، کمی تو ذوق آدم می خورد. 
  نام ۴ دروازه بان در لیست تیم ملی برای 

شرکت در جام جهانی وجود دارد!
برای من دعوت ۴ دروازه بان برای جام جهانی 
خیلی عجیب بود و کی روش با قرار دادن یک 
دروازه بان اضافی در لیست تیم ملی، حق یک 

بازیکن دفاعی یا هافبک را نادیده گرفت. 
  آیا تیم ملی فوتبال ایران می تواند از 

گروه B جام جهانی صعود کند؟
تیم ملی با حضور بازیکنان سطح بالا، شرایط 
خوبی را برای حضور در جام جهانی دارد. با وجود 
این بازیکنان خوب باید فوتبالی درخور و شایسته 
نام ایران ارائه دهد. با این سیستم و مدل بازی 
ایران به ویژه در مقابل اروگوئه و سنگال صعود از 
گروه خیلی غیرمنطقی نیست. هواداران فوتبال 
خیلی خوش بین هستند که دیگر این دوره 
مسابقات جام جهانی از گروه بالا بیاییم و در جمع 
۱6 تیم برتر جام قرار گیریم. تیم ملی فوتبال ایران 
در این دوره از مسابقات جام جهانی در فاز حمله 
عملکرد بسیار بالایی دارد و در فاز دفاعی هم که 

خود کی روش استاد این مدل بازی است. 

خارج ازمستطیل سبز

محمد نوری: 
 صعود ایران 

 از گروه 
خیلی غیرمنطقی نیست 

خبــــــر
 اسکوچیچ: فعلا نمی خواهم 

در لیگ کرواسی مربیگری کنم
دراگان اسکوچیچ در یک قدمی حضور در 
جام جهانی کارش را از دست داد و کارلوس کی 
روش جای وی را در تیم ملی فوتبال ایران گرفت. 
این مربی از آن روز هنوز سرمربی تیمی نشده ولی 
در گفت وگو با novilist کرواسی صحبت هایی 
در مورد آینده خود مطرح کرده است. سرمربی 
سابق تیم ملی در مورد فعالیت های آتی اش گفت: 
برای من هم که با آن سروکار دارم، کار زیاد است. 
من دوست دارم برخی از تیم های ملی را در حال 
فعالیت ببینم، نه اینکه فقط چیزی در مورد آن ها 
بخوانم. با این حال، با شروع بازی ها، همه تیم ها 
به همه ما نزدیک تر خواهند شد. وی افزود: من 
نمی توانم از فوتبال دور شوم. با فوتبال زندگی 
کردن و کتاب دو علاقه من است. وی در خصوص 
اینکه نامش به عنوان یکی از گزینه های هدایت 
این تیم مطرح شده است گفت: ریجکا باشگاه من 
است که من آن را دوست دارم، من با فوتبال در 
آنجا بزرگ شدم و به آن وابسته هستم اما هیچکس 
با من صحبت نکرد. در حال حاضر قصد بازگشت 
به کرواسی را ندارم و باید اعتراف کنم که ریجکا 
اکنون گزینه واقع بینانه ای نیست. یک روز قصد 
دارم به باشگاه برگردم، نمی دانم در چه نقشی، 
اما فعلًا به آن فکر نمی کنم و در هر صورت برای 
این تیم آرزوی موفقیت می کنم. من پیشنهادات 

زیادی دارم و فکرم هنوز در خارج از کشور است.

شرایط متفاوت جام جهانی قطر

   اسکورت 
در پی اصابت چند موشک به منطقه ای مرزی در 
خاک لهستان  دولت لهستان دستور داد که هواپیمای 
حامل بازیکنان تیم ملی فوتبال این کشور تحت 
حفاظت دو فروند هواپیمای جنگنده به سوی قطر 

پرواز کند. 

    مطرح شدن در جام جهانی 
 توئیتر یوفا قبل از آغاز مسابقات جام جهانی با 
انتشار تصویر ستاره سابق پرسپولیس، نوشت: مهدی 
طارمی بهترین گلزن پورتو است. آیا می تواند در 
مسابقات جام جهانی ۲۰۲۲ قطر نامی از خود به جای 

بگذارد؟

           تشکر
اولیویه ژیرو، ستاره ملی پوش فرانسوی از امکانات 
قطری ها ابراز شگفتی و تشکر کرد. ژیرو با انتشار 
ویدئویی در تیک تاک گفت اتاقی که در هتل محل 
اقامت فرانسوی ها برای او تدارک دیده شده مختص 

خودش آماده سازی شده است. 

ت
شــ

س نو
عک

 به مهم ترین تورنمنت فیفا نزدیک می شویم و مردم 
در انتظار تماشای دیدار های تیم ملی کشورشان هستند. 
بازی های حساسی پیش روی تیم ملی کشورمان و دیگر 
تیم های حاضر در رقابت های جام جهانی 2022 قطر است و 
هر 32 تیم حاضردر رقابت ها بهترین تدارک ممکن را برای 
نمایشی آبرومندانه و دلخواه مدنظر قرار داده اند. کار بسیار 
سختی در مقابل تیم ملی فوتبال ایران است و پیش از هر چیز 
باید از کادرفنی قبلی تیم ملی که موفق شد تیم ملی کشورمان 
را مسافر جام جهانی کند تشکر کرد و برای کارلوس کی روش 
که بار دیگر سرمربی تیم ملی در رقابت های جام جهانی است 
ابراز امیدواری کرد. شرایط این جام جهانی متفاوت با دیگر 
ادوار برگزار شده اصلی ترین تورنمنت فیفاست. بیشتر تیم ها 
در حالی وارد قطر می شوند که لیگ های آنها در حال برگزاری 
است و با انجام شدن مسابقات باشگاهی، بازیکنان در شرایط 
بسیار خوبی قرار دارند. تیم ملی ایران می توانست چند بازی 
تدارکاتی بهتر را برگزار کند ولی این موقعیت را از دست دادیم 
و البته تمرینات تیم ملی کشورمان نسبت به دیگر تیم های 
گروه B زودتر شروع شد و این موضوع می تواند به سود تیم 
کشورمان باشد هرچند شاکله اصلی تیم ملی را لژیونرها 
تشکیل می دهند اما در این وضعیت هم سطح آمادگی تیم 
ما بهتر از سایر رقبا خواهد بود اگر کارلوس کی روش بتواند 
در یک هفته ای که فرصت داشته تا بازی با انگلیس برگزار 
شود، بازیکنان را به شناخت کافی از هم برساند اتفاق مهمی 
را رقم زده است. از آنجا که بیشتر بازیکنان پیش از این با 
کی روش کار کرده اند شناخت کافی از خواسته های سرمربی 
وجود دارد و در چنین حالتی می توان به موفقیت تیم ملی 
خوش بین بود.  در مصاف با انگلیس؛ حریفی که از مدعیان 
اصلی فتح جام جهانی است و حتی لیونل مسی این تیم را در 
زمره بخت های اصلی قهرمانی قرار داده، باید بیش از اندازه 
هوشیار بازی کنیم. در جدال با نگلیس اولویت اول تیم ملی 
باید حفظ دروازه اش باشد. اگر مقابل این حریف آماده گل 
نخوریم حتی می توانیم به گلزنی هم امیدوار باشیم و بچه ها 
نشان دادند در مصاف با تیم های بزرگ دنیا بسیار خوب ظاهر 
می شوند اما این بار باید عالی باشند. باید به یاد داشته باشیم 
که انگلیس قوی ترین حریفی است که مقابل ما قرار می گیرد 
و اگر بتوانیم از این تیم امتیاز بگیریم برای بازی های بعدی 
شرایط بهتری خواهیم داشت چون انگلیس به دنبال صعود 
به عنوان صدرنشین است و با یک امتیاز نیاز به پیروزی در دو 
بازی بعدی دارد و این موضوع کار را برای آمریکا و ولز بسیار 
سخت خواهد کرد. چند نوع دفاع داریم که باید در تمامی 
حالات برابر انگلیس موفق به اجرای برنامه های تدافعی شویم. 
دفاع فردی، خطی و تیمی ما باید به بهترین شکل آماده مقابله 
با انگلیس باشد. تیم ملی ایران در جام جهانی 20۱8 روسیه 
توانست سازمان دفاعی بسیار خوبی داشته باشد و در سه بازی 
تنها دو گل خوردیم و اگر بیش از دو گل به ثمر می رساندیم و 
گل سوم ما در بازی با اسپانیا یا پرتغال به ثمر می رسد طلسم 
صعود شکسته می شد. بنابراین در مصاف با انگلیس که می آید 
تا از همان بازی اول با قدرت ظاهر شود و برای دیگر مدعیان 
قهرمانی خط و نشان بکشد علاوه بر آنکه موظف هستیم 
کوچک ترین اشتباهی نکنیم و به حریف فضایی برای گلزنی 
ندهیم باید به دنبال گلزنی هم باشیم و این موضوع را در دو 
بازی بعدی هم لحاظ کنیم چون سه مساوی طلسم صعود 

را نمی شکند.  

 مشکلات مالی، تمرینات استقلال را لغو کرد! 

سال  پنجم
شماره   1421

آرمان ملی: تمرینات روز گذشته استقلال که چند هفته ای 
است با تغییرات مدیریتی و مشکلاتی مواجه شده است، از سوی 

بازیکنان لغو شد! 
  قول مدیرعامل 

مدیرعامل باشگاه استقلال گفت: پیگیر مسائل مالی، 
بدهی های باشگاه و پرداخت مطالبات بازیکنان هستم و این یکی 
از اولویت های من است. 29 مهر ماه سالجاری علی فتح ا... زاده 
مدیرعامل باشگاه استقلال در گفت وگو با رسانه رسمی این 
باشگاه، با اشاره به سفر خود به جزیره کیش، اظهار داشت: سفر 
بسیار خوب و پرباری همراه با تعدادی از مسئولان باشگاه داشتیم 
و جلسات خوبی برگزار شد، از جمله صحبت های بسیار کارگشا 
و مثبت با قربان زاده ریاست سازمان خصوصی سازی و جلسات 
دیگری که در راستای بهبود کار باشگاه بوده و توضیحات آنها 
به زودی اعلام می شود. وی افزود: با وجود اینکه در سفر کاری 
بودم، اما از پیگیری تیم و روند آماده سازی برای مسابقه روز جمعه 
هم غافل نبودم. طبق صحبت با سرمربی، پس از مسابقه امروز 
و در اولین فرصت کنار تیم خواهم بود و از نزدیک با کادر فنی و 
بازیکنان صحبت می کنم. آرزو می کنم استقلال امروز آلومینیوم 
را شکست دهد و سه امتیازی ارزشمند را به دست بیاورد، زیرا 
توانایی و شایستگی این کار را دارد. مدیرعامل باشگاه استقلال 
تصریح کرد: پیگیر مسائل مالی، بدهی های باشگاه و پرداخت 
مطالبات بازیکنان هم هستم و این یکی از اولویت های من است. از 
مسئول امور مالی هم خواسته ام قراردادها و میزان پرداختی های 
تیم را آماده کند تا هرچه سریع تر موضوع پرداخت را انجام دهیم 

که بازیکنان دغدغه ای از این بابت نداشته باشند. 
  درصد

بعد از گذشت ۱۱ هفته از شروع لیگ برتر تعدادی از بازیکنان 
استقلال حدود ۴0 درصد از قراردادهای خود را دریافت کرده اند، 
اما دریافتی تعدادی دیگر به ۱0 درصد هم نمی رسد. اوایل آبان 
ماه مدیر برنامه های آن دسته از بازیکنانی که دریافتی کمی 
داشته اند با حضور در باشگاه پیگیر مطالبات بازیکنان شان 

شده اند و این شرایط را برای آبی ها سخت کرده است. 
  تعطیلی تمرینات 

در حالی که قرار بود دیروز )جمعه(، تمرینات تیم فوتبال 
استقلال از سر گرفته شود، مطالبات بازیکنان باعث شد این 
تمرین برگزار نشود. به گزارش باشگاه استقلال،  به دلیل عدم 
دریافت مطالبات پیشین بازیکنان استقلال و پرداخت نشدن 
مبالغی که باید تا این مقطع از فصل به آن ها پرداخت می شد، 
تمرین دیروز استقلال برگزار نشد. تمرین تیم فوتبال استقلال از 

دیروز )جمعه( قرار بود از سر گرفته شود. 
  موعد پرداخت 

علی فتح ا... زاده در گفت وگو با فارس، در خصوص برگزار نشدن 
تمرین دیروز استقلال به دلیل پرداخت نشدن مطالبات شان، 
اظهار داشت: چون قبلا به آنها برای پرداخت پول هایشان قول 
داده بودند اما انجام ندادند، این اتفاق افتاده است. حالا قرار است 
با آن ها صحبت کنم و ببینم موضوع چیست و امور را پیگیری 
کنم. وی در خصوص اینکه چه زمانی قرار است با اعضای تیم 
صحبت کند، گفت: ان شاءا... فردا یا پس فردا. مدیرعامل باشگاه 

استقلال در مورد اینکه با این حساب ممکن است تحریم تمرین 
فردا هم ادامه داشته باشد، گفت: به هرحال بازیکن هستند و باید 
ببینم هر یک چقدر گرفته اند. چه کسی کم گرفته یا زیاد گرفته، 
هنوز اطلاعی از موضوع ندارم. باید بررسی کنم تا تصمیم گیری و 
در مورد آن صحبت کنم. فتح ا... زاده در خصوص مشکلات مالی 
استقلال مانند پرونده استراماچونی، عنوان کرد: مشکلات مالی 
زیادی وجود دارد. همه منابع هزینه و خرج شده، یک ریال در 
باشگاه نیست. 300 میلیارد هم باید فورس ماژور پول تزریق 
کنیم. این کار سختی است و در حال پیگیری آن هستیم. وی 
در خصوص درخواست وام 200 میلیارد تومانی باشگاه استقلال، 
گفت: خیلی تعجب می کنم در مورد آن هایی که ۱50 میلیارد را 
گرفتند و خرج کردند، هیچ خبری نیست. چگونه کسی متوجه 
نشد؟ ۱50 میلیارد خرج کردند و یک آب هم روی آن نوشیدند! 
هیچ خبری نشد. ما تا تقاضای خودمان را مطرح کردیم خبرش 
منتشر شد. هنوز معلوم نیست بدهند یا ندهند، خبرش منتشر 
شد. این خوب نیست. فتح ا... زاده گفت: اگر خبرنگاری زرنگ 
است، باید در مورد آن ها هم زرنگی می کرد. بله، وقتی تیمی 
پول ندارد باید وام بگیرد. چکارباید بکند؟ فضا و موضوعات فرا تر 
از این حرف ها است. در یک موقعیت خوب ان شاا... حرف هایم 
را می زنم. آدمی که تازه مشغول به کار شده باید ببیند چه خبر 
است و به موضوعات اشراف پیدا کند. ان شاءا... در هفته آینده 
کامل صحبت می کنم. مدیرعامل باشگاه استقلال در پاسخ به 
این سوال که آیا تایید پرداخت کامل پول انتقال محمد محبی به 
این باشگاه رسیده، اظهار داشت: بخشی از این پول تایید شده 
اما بخش دیگری که پرداخت کردیم را می گویند نرسیده، اما ما 
230 هزار یورو را پردخت کرده ایم و منتظر تاییدیه اش هستیم. 
وی در خصوص تهیه منبع مالی برای پرداخت پول استراماچونی، 
گفت: باشگاه کاملا خالی است. یکی از دوستان هم جایی گفته 
بود آدمی که می آید باید بداند. آدم چگونه باید بداند؟ از کسی 
که مسئول است می پرسد. ما پرسیدیم گفتند 300 )میلیارد( 
در حساب است. ما آمدیم دیدیم 300 تا در حساب نیست و 
300 تا دیگر هم قرض گرفته شده است. یعنی 300 میلیارد هم 
تعهد داریم و باید انجام بدهیم. شما ببینید که چقدر ماجرا فرق 
می کند. فتح ا... زاده در مورد پرداخت پاداش سوپرجام، عنوان 
کرد: باید پول بیاید تا بتوانی پرداخت کنیم. در این بی پولی 
دو پاداش قبلی که پرداخت نشده بود را پرداخت کردم. تلاش 
می کنیم به کمک خدا مشکلات را برطرف کنیم. مدیرعامل 
استقلال در خصوص شرایط تیم ملی و اینکه آیا امیدوار به صعود 
از مرحله گروهی است، گفت: تیم و بازیکنان خوبی داریم. مربی 
خیلی خوبی هم داریم. امیدواریم با دعای خیر مردم کشور 
تیم ملی بتواند رقیبان بزرگ خودش را شکست بدهد. من فکر 

می کنم امسال شانس صعود داریم. 

علیرضا جهانبخش در نشست خبری درباره شرایط تیم ملی 
فوتبال اظهار داشت: خوشحالم که اینجا هستم. برای ما به عنوان 
تیم ملی ایران آمدن به جام جهانی اتفاق خیلی بزرگی است و 
همیشه سعی کردیم با تمام تلاش به این رویداد راه پیدا کنیم. 
در دو دوره قبل شرایط خیلی خوبی داشتیم و در این جام جهانی 
بازیکنان آماده ای در اختیار داریم تا بتوانیم تورنمنت خوبی داشته 
باشیم. وی ادامه داد: جا دارد که از میزبانی کشور قطر تشکر کنم، 
چون تا الان همه چیز خوب پیش رفته و تمرینات خوبی برگزار 
کرده ایم. بازی دوستانه  خوبی که دیروز برگزار کردیم، همه این 
شرایط به آماده سازی تیم ملی کمک می کند. کل تیم آماده 
هست و قطعا همه بچه ها همه تلاش شان را می کنند تا در این 

مدت کوتاه بتوانند تاثیرگذار باشند و اولین بازی مان را با قدرت 
شروع کنیم. امیدوارم که بتوانیم این کیفیت خوبی که در تیم 
هست را در بازی های مان به نمایش بگذاریم تا باعث افتخار و 
شادی مردم کشورمان باشیم. بازیکن تیم ملی فوتبال کشورمان 
در واکنش به تجربه 3 فصل حضورش در فوتبال انگلیس عنوان 
کرد: در 3 فصلی که در فوتبال انگلیس حضور داشتم، تجربیات 
زیادی به دست آوردم. در کنار بازیکنانی بازی کردم که تجربه 
حضور در تیم ملی انگلیس را داشتند و قطعا نسبت به ذهنیت و 
نگاه شان به فوتبال شناخت زیادی پیدا کردم. برای خود من بازی 
کردن مقابل انگلیس اتفاق خیلی مهمی است اما تفاوت زیادی 
برای من نسبت به بازی های دیگر ندارد.  وی در پاسخ به سوال 

شیطنت آمیز خبرنگاری مبنی بر شادی نکردن احتمالی بازیکنان 
ایران پس از گلزنی و همین طور خوانده نشدن سرود ملی گفت: 
من فکر می کنم شما یک خبرنگار انگلیسی باشید و فکر می کنم 
اگر هم گروه نبودیم، این سوال پرسیده نمی شد اما الان تمام 
تمرکز من و هم تیمی هایم روی تیم ملی است، چون از بچگی 
عاشق پوشیدن پیراهن تیم ملی بوده ایم. آمادگی این را داریم که 
تنها به فوتبال فکر کنیم و تمام هدف مان این است که به پیراهن 
تیم ملی احترام بگذاریم و هرآنچه داریم برای تیم ملی انجام دهیم. 
ما چند روز با یکی از بزرگ ترین بازی های  زندگی مان فاصله 
داریم و تمام تمرکزمان را روی این بازی گذاشته ایم تا بتوانیم 
باعث خوشحالی مردم مان شویم. شما درباره شادی پس از گل 
پرسیدید که یک مساله شخصی است و هر بازیکن برای خودش 
یک شادی متفاوت دارد. همان طور که گفتم، تمام تمرکز ما روی 
این است که بازی خوبی مقابل انگلیس انجام دهیم و سعی کنیم 
بهترین عملکردمان را برای شادی مردم کشورمان داشته باشیم. 

جهانبخش: 

از بچگی عاشق پوشیدن پیراهن تیم ملی بوده ایم 

تاج: 

دستمزد بازیکنان در ایران استاندارد نیست
مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال با حضور در سمینار 
سالانه افسران صدور مجوز باشگاهی ضمن انتقاد از رویه پیشین 
فدراسیون در صدور مجوز حرفه ای باشگاه ها از احتمال کاهش 

تعداد تیم های لیگ برتر و لیگ دسته اول خبر داد. 
  استانداردسازی 

به گزارش  سایت رسمی فدراسیون فوتبال؛ مهدی تاج، رئیس 
فدراسیون فوتبال گفت: استانداردسازی فوتبال یکی از مهم ترین 
اهداف کنفدراسیون فوتبال آسیا و فیفا است و به همین دلیل از 
دو دهه پیش بحث مجوز باشگاهی در فیفا شروع شده است و از 
سال 20۱0 این مساله در آسیا هم رسما آغاز شده است.   وی 
ادامه داد: فوتبال ایران هم از همان ابتدا پیشرو در این مساله بود 
اما متأسفانه به مرور هرچه استانداردها سخت تر شد فوتبال ما از 
این استانداردها فاصله بیشتری گرفت. مثلا یکی از معیارهای 
مجوز باشگاهی، معیارهای مالی است که باشگاه ها باید بتوانند از 
پس هزینه های خود برآیند. در گزارشی که کنفدراسیون فوتبال 
آسیا منتشر کرده است در کل آسیا به دلیل شیوع ویروس کووید 
۱9 درآمد باشگاه های آسیا در سال 2020 نسبت به سال 20۱9، 
حدود 20 درصد کاهش یافته است و به تبع آن باشگاه های آسیا 

هزینه های خود را هم 30 درصد کاهش داده اند اما فقط در ایران 
و یک کشور دیگر هزینه های دستمزد بازیکنان در سال 2020 
نسبت به سال 20۱9 بیش از 50 درصد افزایش داشته است و 
این موضوع استاندارد نیست. همین مساله باعث شده متأسفانه 
فوتبال ایران تعداد بسیار زیادی پرونده در دادگاه CAS داشته 
باشد. تجربه ما نشان داده است هر زمان که فدراسیون فوتبال 
الزامات سخت گیرانه ای را اجرا کرده است باشگاه ها خودشان 
را با این الزامات تطبیق داده اند و باعث رشد فوتبال شده است. 
برای مثال در بحث استادیوم ها الزامات سخت گیرانه باعث شدند 
استادیوم جدید ساخته شود و چندین استادیوم هم بازسازی 

شوند تا بتوانند میزبان تیم خود باشند. 
  مجوز

رئیس فدراسیون فوتبال گفت: متأسفانه در بخش مجوز 
باشگاهی در گذشته خوب عمل نکرده ایم و رویکرد تسامح و 
تساهل را پیش گرفته بودیم و این موضوع باعث شد که در این 
بخش از فوتبال آسیا بسیار عقب تر باشیم. تیم ملی فوتبال ایران 
در حال حاضر از لحاظ فنی و کسب نتایج در رده بندی های جهانی 
در صدر فوتبال آسیا قرار دارد، اما وقتی عملکردمان را در مجوز 

باشگاهی مشاهده می کنیم عملکرد قابل دفاعی نداشته ایم. در 
سال گذشته تنها دو تیم توانستند مجوز کنفدراسیون فوتبال 
آسیا را برای شرکت در لیگ قهرمانان آسیا دریافت کنند این در 
حالی است که 5۴ تیم از کشور ژاپن، ۱8 تیم از کشور کره و ۱2 
تیم از کشور امارات و ۱2 تیم از کشور ازبکستان مجوز باشگاهی 
AFC را دریافت کردند و این نشان دهنده فاصله باشگاه های ما 
از استانداردهای باشگاهی در آسیا است. شاید بر این اساس نیاز 
باشد حتی در تعداد تیم های لیگ برتر و لیگ یک تجدید نظر شود. 
وقتی باشگاهی نمی تواند استانداردهای اولیه و ضروری فوتبال را 
داشته باشد چه اصراری بر شرکت در بالاترین سطح فوتبال ایران 

و آسیا دارد. 
  رفع تعلیق 

مهدی تاج ادامه داد: خوشبختانه اخیرا اتفاقات خوبی در بخش 
صدور مجوز فدراسیون فوتبال در حال رخ دادن است. اولین هدف 
این کمیته رفع تعلیق بود که خوشبختانه با فعالیت های مستمر 
آقای زارعی و همکاران شان در آینده نزدیک این اتفاق خواهد 
افتاد. گام بعدی کمیته شروع چرخه مجوز برای تیم های لیگ 
برتر و لیگ یک فوتبال است که با این سمینار این مسیر هم خیلی 
قوی شروع شده است. در همین جلسه افسر مجوز باشگاهی و 
مدیران مالی همه تیم های لیگ برتر حضور دارند. نمایندگان ده 
باشگاه لیگ هم در این جلسه حضور دارند که نشان می دهد کار 

به خوبی شروع شده است.  

جام جهانی 2022
  سرمربی تیم ملی می گوید نمی خواهند رقبا را بزرگ تر 
از چیزی که هستند تصور کنند. کارلوس کی روش، سرمربی 
تیم ملی درباره قوی ترین تیم حاضر در گروه B جام جهانی 
2022 اظهار کرد: بدون تردید قوی ترین رقیب مان انگلیس 
است؛ اما به محض اینکه با انگلیس بازی کنیم، قوی ترین 
تیم گروه ولز است و پس از بازی با ولز، قوی ترین تیم گروه، 
آمریکاست. او افزود: بنابراین قصد داریم به موقع با آن ها روبه رو 
شویم و نمی خواهیم آن ها را بزرگ تر از چیزی که هستند، 

تصور کنیم. 
  تیم ملی انگلیس رقیب اول شاگردان کی روش این روزها 
از گرمای هوای دوحه رنج می برد. سایت »تاک اسپورت« 
انگلیس در این زمینه خبر داد: گرت ساوت گیت سرمربی سه 
شیرها امیدوار است تا در روز دوشنبه مقابل ایران طبق پیش 
بینی هواشناسی دمای هوای دوحه 26 درجه شود تا بازیکنانش 
مشکلی نداشته باشد. هوای شرجی دوحه باعث شکایت 
بسیاری از تیم های اروپایی شده که کمتر چنین هوایی را تجربه 
نکرده اند.تیم ملی کشورمان به ترتیب در بازی دوم و سوم باید به 

مصاف ولز و آمریکا برود. 
  دولت قطر به فیفا اعلام کرده در ورزشگاه های میزبان 
مسابقات جام جهانی فروش یا مصرف مشروبات الکلی ممنوع 
است. در همین رابطه نشریه »دیلی استار« انگلیس اعلام کرد 
دولت قطر با این اقدامش به یکی از اسپانسرهای قدرتمند فیفا 
در مسابقات جام جهانی را که در زمینه فروش مشروبات الکلی 
فعالیت دارد، ضربه می زند. این اقدام قطر هزینه هنگفتی 
برای فیفا دارد و دولت قطر برای پایبندی به قوانین اسلامی 
حاضر است ضرر متحمل شده از ممنوعیت مشروبات الکلی در 

جام جهانی را بدهد. 
  دو بازیکن جدید به جای دو بازیکن مصدوم به تیم ملی 
آرژانتین دعوت شدند. به گزارش تلگراف، خواکین کوریا 

ترکیب  از  مصدومیت  دلیل  به 
جام جهانی خارج خواهد شد و 
تیاگو آلمادا به عنوان جانشین او 
معرفی شد. همچنین نیکلاس 

گونزالس نیز در تمرینات دچار 
مصدومیت عضلانی شد و از لیست 
جام جهانی خارج شد و آنخل کوریا 
 بازیکن اتلتیکومادرید به جای او 

دعوت شد. 


